
z.t4pis I 

ze schůze Komise pro psychologii a předsednictva ČSPS 
konané 9.10.1961. 

Přítomni 

Omluveni 

,rof. Tardy, prof . Cffi!lelař, prpf. Linhart, Dr Kovtí.č, Doc : Iachač , 
prof.Doležal, doc, Holas, Dr 1ažány 

? r o g r a m 

1. Připrav a 1. celostitního sjezdu čs. psychologlVdoc . Ilachač/ 2. Sdolení o odkladu Pracovní konference s mezinArodní ,.., /-"'"• \' ~ . " -<-; I ') a, • • ,H l 1;"" ' 
ucastí rE'f. prof .Doleza,L 

3. Otázka psychologicKeho pracoviště v ČSAV /ref.prof. Chmelař/ 
4. Koordinace psycn ologického výzkumu /ref. prof. 'í'ardy/ 5. Rt'1i.zné 

Ad 1. Doc. 11achač referoval o pn•l.běhu příprav sjezdu : :Přihl6 šeno 78 re:ferát11 /včetně hlavních/, z toho přijato 38. Další budvautoři sami odvolali nebo byl referát zamítnut z toho důvodu, že náplní neodpovídalz~sadnímu pojetí sjezdu. 3yl předložen seznam vyřazených příspavkt\, který Komise vzala na vědomí. Doc Hachač sezn,-1.mil pak přítor.mé s výslednýJll n:~_vrhern programu. Komise prograi.~ z/.sadně schv~lila, byly dohodnuty jen některé drobnější změny 
a/ Úsek pE.dagogické psychologie má být representován referátem 11AktuA.lní metodologické problémy současné ,edagogické psychologie", který bude mít tři části /10 minut/, které zpracují referfnti prof.Chmelař, ,rof.~inhart e doc.Halas. 

b/ lylo (dohodnuto obt ~it 
1
se ješt~ d{,l~ ~ pracovišt0 doc.Pardela dosud nEzÚčastněné,aby doc, Pardel ?řipravil přísvěvelc pro Úsek pedagogické psychologie; v ~>:éínad~ jeh°o souhlasu se hlavní rifer~t Y>edagogické ,sychologie rozšíří ještd o další, ětvrtou ěl.et./Navržtno n'Slrnlil: n!U'1~t, k 1Ívaze. 
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c/ bude zařazen dalš~ hlavni rEferát zabývající se pro
bl.e:ms.tikou záklE..dníh.o v:,'zkt1~11

1 a to ped r..n.zvem "1-!eto
dologické probl~:::y z6kla.dn:.ho v-Jzku.rnu psychologi6"/30/ 
Při!)raví a l.dne sjezc.:.l dopo:edne. l_?Íednese Dr Eovnč. 
Tfu b•.:.de .;aké. rozš~?e:c.e. :íčes:; slove?":.Ských P3 ychologu. 

,I na sjezdových jed!:á.r~ch 
d/ SloveEš~i precovn.=:ci mají kr~~~ ~oho pfipravit ještě 

3 - 4 kratši disk'.isn~ přispévky. Zař~fi Dr ~ovóč 

DÁle bylo us!:ese!lo 1/!'.e. poz7árJrlch uvést poZ!k'Únh-U , 
ZV e t ' - · · - -' v ' ., ' " ' k ' hl b 't os a:tn~ p!':.r __ -.sene pr:.s-o::vl:y, .. tere nemo y y 
do rrogra~u poJai;y, budou f edneseny na další konferen
ci 

2/ Upra;ri "t pon 3kud .:ex,; poz;ť nky "Zveme Vás .... 11 

3/ zaiis~~t pub~ikaci sjezdo-rjch materiálu do 6 měsíců 
4/ ?.řipravit resoluci jen veloi. stručnou. Nnvrh zpraauťe 
je ~řípravn~ Yýbor e předloži Kooisi ke schválení 
5/ Progr~ ~de proj= dnán se I7 „odd UV KSČ /doc.!~acha.č/ 
6/ Připravit !'"2.7rh preósednict'7a sjezdu s Účastí Slo
vP..ků 

7 / Z6 je~ o Společenský večer , ri.a.l'l:§mž by bylo tř edve
deno pře:ds,;even::: di ·;-adla O

_ a. zábradlí" sledovat již v 
!JÍ'ihlf~kict. sj €ZÓ.07ých 

8/ Do 1.11. ptiprav~~ hlavni rEferP.t v plném zn3ní, 
krom~ tézí 

Ad 2./Prof. Chmelař informoval přítomné o tom, Ž€ pro vznik 
nové s. tuace v oblast.i škols~v'Í a v1dy se dosud plánovn 
porada kor.a~ nemohla 

Ad 3. O projedná.vé.ní této záležitosti v ČSRV referoval rovn~ž 
prof.C~Jqelař. Zřízení pracoviště nebylo zásadně zamítnu
to, byla uzn.6-21a objektivní po~řeba posílit psychologii 
e intensivně ji rozvíje~. Prozatím schváleno rozšíře-
ní psychologických pracovištvv rámci Akademie a pří
prava dalších v3deckých kndrd., Kom:s e dohodla vzhledem 
k eouěasné á tuaci v ňSAV /rEorganieaoe/ n.ivrh zatím 
neobnovovat, ale uplatnit jej ihned jalmile ae naskytne 
vhodná příl..€!itost, a to se vli uailovaoati pfekonat 
případná pfek~žky 

-
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Ad 4. Prof. Tardy refermval o výsledcích dotazníkové akce, kte~á 
m~la za Úkol seznámit všechny naše psychology s perspektiv-' 
ní.~J plánem psychologického výzkumu do r. 1980 a získat při~ 
pominky k n0mu: Obsah 52 došlých odpovědí na dotazník 
lze,pokud jde o vlastní v1cné připomínky a podnoty - utří
dí t do 3 lcategorií, a to 

a/ při,omínky k j€dnotlivým bod1\m 
b/ obecné kritické připomínky 

c/ další DP.vrhy výzkumných témat 
Nejčast~ji se vyskytující a nejzávažnajší jsou tyto ná
mitky a !)Odněty: 

1/ že se v plánu r.i.:110 přihlíží k potřebám praxe 
2/ není vyznačen vztah tohoto plánu k stÁ .t. pl.9.nu výzkumu 
3/ není také naznačena koordinace s příbuznými obory 
d/ bylo by zapotřebí více přihlížet k problematice mate
matických metod a uplatnění kybernetiky 
Komise Jožádala prof. Tardyho, aby zpracoval ZRvěry v krat
ší z~r~vu, kterou by přednesl na sjezdu. 
:3ylo usneseno zač:ítkem r .1962 !.)l~.n znovu přepracovat s 
přihlédnutím k podaným připomínk?..m a jedno~ivé jeho body 
uspoř~.dat také podle jejich významnosti a akt~1.lnosti 
do vhodného sledu. Při tom bude třeba sledovat, zda jsou 
pro jednotlivé Úkoly vhodná .pracoviště, která mohou je
jich řešení prov?dět. Vypracovr-í .ní perspektivního plRnU 
musí být v3nov~na vešker~ péče, poněvadž~- v příštích 
letech být vodítkem a oporou psychologické výzkumné práce 
a kdyby byl nespr~vně sestaven, stal by se naopak nežádou
cí brzdou této práce. 
Do sjezdu připraví prof.Tardy návrh nové formulace plánu, 
v níž bude přihlížet k výsledlrorn XXII sjezdu KSSS. N~vrh 
bude nutno na sjezdu s ostatními:-1psychology projednat a. 
začlenit jako součást sjezdové resoluce 

Ad 5.Byl ~rojednán přípis Dr S€verové, v ndml se jedné. o žndost 
nav/za.t spoluprlci ČSPS s ftiseologickou sekcí Čs.lékař
ské společnosti J .E.J'u.rkyně. 1~řípis mf být přednn k vyjf..
d±€ní klinické sekci ČSPS /výboru/ a její n•<.vrh puk rř ed
ložen předs€dnictvu ČSPS. 
Dr Kováč pa.k upozornil na. to, že ústřední sekretariát 
zaslal n :~kterým člen.firn SPS složenku na ělenský příspěvek, 
což považuje ZH porušení stanov /Třeba pro~ednat a objas
nit/. 


